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restauratéry a jejich zaměst
nance, aby v pátek 2. 10. před 
obědovou službou stáli na uli
ci a bylo je slyšet. „Nezemře
me v tichosti,“ řekl v televizi 
BFM. „Vláda musí pochopit, že 
za covid nenesou vinu restau
race a že zavírání našich pod
niků pouze přesouvá problém 
jinam,“ řekl. Nakonec se vláda 
rozhodla podniky neuzavřít.

Restauratéři tratí 
na tržbách denně
I přes nezavření podniků tak, jak 
tomu bylo na jaře, mají mnohé 
z nich existenční problémy. I při 
protestním pochodu přes Prahu 
zely mnohé z nich prázdnotou. 
Ekonomický dopad má i tzv. 
Prymulova večerka. Podle Aso
ciace malých a středních podni
ků České republiky (AMSP ČR) 
uzavření provozů ve 22.00 pro 
většinu podniků znamená ztrátu 
ve výši až 30 % z denních tržeb. 
Michal Ripp, spolumajitel baru 
Co kdyby v Havířově a dvou re
staurací – Ostravarny v Ostravě 
a Potrefené Husy v Olomouci, 
pro Seznamzpravy.cz svůj pro
pad tržeb vyčíslil v restauracích 
na přibližně 20 procent, v hos
podách a barech až na 70 až 80 
procent.
Tomáš Karpíšek, majitel restau
rační sítě Ambi, ve svém pro
hlášení napsal: „V celé naší sku
pině nás každý týden zkrácené 
provozní doby bude stát zhruba 
12 procent tržeb, což je přibliž
ně 1,75 milionu týdně. Víme, 
že v řadě našich restaurací, kde 

se večeří, je lidský kontakt mi
nimální, například v podnicích 
Brasileiro, Pizza Nuova, Café Sa
voy, La Degustatione a dalších. 
V těch se opatření absolutně 
mine účinkem.“
Už nyní je jasné, že na každý 
druh podniku bude mít opat
ření zkrácené provozní doby 
různé dopady. Z analýzy plateb
ních transakcí v průběhů dne 
od České spořitelny pro Seznam 
Zprávy za období červenec a sr
pen 2020 vyplývá, že u restaura
cí je to průměrně 10% propad, 
u barů a diskoték ale až 40%.
A to jsme teprve na začátku 
podzimu, co asi přinese zima?

REPORTÁŽ

Organizátor protestního pochodu:  
Nikdo nás neposlouchá!
Petr Pilát, majitel BistroT10 v Táboře, se rozhodl nemlčet. Pomocí sociální sítě svolal lidi 

z pohostinství na akci, kde je bylo konečně slyšet. Účastníci si totiž s sebou přinesli nejmilejší 

pánvičky, rendlíky, naběračky a vařečky.

Jak vznikl nápad uspořádat protestní pochod?
Myšlenka vznikla teď během týdne.

Byla spouštěčem „Prymulova večerka“, nebo něco jiného?
Všechny ty jejich restrikce. S nikým se nebaví, neposlouchají nás a neřeší naše problémy.

Vy sám jste majitelem bistra, pociťujete dopady restrikcí?
Sezona byla dobrá, ale uvidíme, co bude teď. Nikdo to vlastně neví. Myslím si, že těmi kroky, 

co dělají, se to může změnit. Nebaví mě jenom se dívat, co s námi bude.


